

## PRESIDENT'S REPORT

The end of our administrative year is fast drawing to a close. Even though the Annual General Meeting will be somewhat later than usual this year, calls for nominations will be sent out early enough to reach you before you begin dispersing for summer holidays. Please exercise your rights as CAML members to nominate members to the Board of Directors, to allow your name to stand for election, and ultimately, to vote for the officers of your association.

You will also be called upon to vote for a revised Constitution and By-Laws of the Association. After much hard work on the part of the committee composed of Lorna Hassell, Kathleen McMorrow and Stephen Willis (chairman), and after the deliberation and approval of the Board, the document is ready and will be sent to you with your election ballots.

I hope to see many of you in London, Ontario where a most interesting program has been worked out. In fact, the whole week promises to be most exciting (see the summary in this issue) and the ISME planning committee invites you all to participate. However, to do so, you must register for the entire ISME conference (see application forms sent with the last Newsletter). Since so many of you are involved with music education in some way or other--and, indeed, a librarian is an educator--you will surely find much of interest, not to mention the pleasure of exchanging views with colleagues from abroad. Details of our own program are in this issue and registration information will be sent to you shortly.

At the last meeting of the Board in Montreal on April 1, concern was expressed at the financial situation

## RAPPORT DU PRÉSIDENT

La fin de notre année administrative approche vite. Même si la réunion annuelle générale sera un peu plus tard que normale cette année, des appels pour les nominations et les scrutins subséquents vous seront envoyés assez tôt pour parvenir avant que vous vous dispersiez pour les vacances. Exercez vos droits comme membres de l'ACBM pour nommer les membres du conseil, pour accepter une nomination, et ultérieurement pour voter pour les officiers de notre association.

Vous aurez aussi à voter sur la révision de notre constitution et statuts. Après beaucoup de travail de la part du comité composé de Lorna Hassell, Kathleen McMorrow et Stéphane Willis (président), et après délibération et approbation du conseil, le document est prêt et vous sera envoyé avec les scrutins pour les élections.

J'espère de voir beaucoup parmi vous à London où un programme très intéressant sera présenté. De fait, la semaine entière se promet comme très excitante (voir le résumé dans ce numéro) et les organisateurs de l'ISME (La Société internationale pour l'éducation musicale) invite votre participation. Pourtant, si vous avez une telle intention, il faut vous inscrire pour toute la conférence (voir la formule d'inscription envoyée avec les dernière Nouvelles). Vue que tant de nos membres sont impliqués en quelque façon avec l'éducation musicale--en effet un bibliothécaire est un éducateur--vous y trouverez beaucoup d'intéressant, sans parler du plaisir d'un échange de points de vues avec des collègues de l'étranger. Les détails sur notre programme sont dans ce numéro et les renseignements sur l'inscription vous seront envoyés bientôt.

of the association in the light of the devalued Canadian dollar. That portion of CAML membership fees which is payable to IAML in Swiss francs (SF. 30 for individuals and SF. 50 for institutions) has increased drastically this year, and our income, therefore, has fallen far short of that projected in our operating budget for the year. While we hope it will not be necessary to raise the membership fees, it would be unrealistic to think that CAML activities can be continued on our current income.

However, I don't want to end on a depressing note. The dollar seems to be on the rise and Spring seems to have arrived. A happy Summer to you all!

A la dernière réunion du conseil à Montréal le 1 avril, une certaine inquiétude a été exprimée à l'égard de l'état financier de l'association vue la dévaluation du dollar canadien. La partie de la cotisation payable à l'AIBM en francs suisses (FS. 30 pour individus et FS. 50 pour institutions) a beaucoup augmentée cette année et ainsi notre revenu est beaucoup plus réduit. Bien que nous espérons qu'une augmentation des cotisations ne sera pas nécessaire, il faut accepter que les activités de l'ACBM ne peuvent pas continuer avec notre revenu actuel.

Cependant, je ne voudrais pas terminer sur une note déprimante: semble-t-il que le dollar commence à remonter e que le printemps est arrivé. Bon été à vous tous!

Maria Calderisi.

\* \* \* \* \*

IMPORTANT--ANNUAL GENERAL MEETING  
London, Ontario - 18 August 1978

ATTENTION! REUNION ANNUELLE GENERALE  
London, Ontario - 18 août 1978

- 8:15-9:00 Registration
- 9:00-10:00 Discussion of CAML policy paper regarding Canadian publishers and record companies and their lack of service to libraries and radio stations. Members of the Publishing industry will be invited to present their views.
- 10:00-10:15 Coffee Break
- 10:15-12:15 Round table discussion  
TOPIC: Music Libraries and Their Place in the Music Education Process

This session will feature discussion of collections, service and purchasing policies by librarians and music curriculum specialists. They will be discussing how they see their roles as music educators and consequently how they serve their users.